
PRESENT PERFECT = PREDPRÍTOMNÝ ČAS. 

 vyjadrujeme ním doterajšie zážitky a skúsenosti, bez udani.a, kedy sa udiali I have been to NY. – Bol som v NY 

 nedávne udalosti (just – práve, recently – nedávno) I´ve just come.- Práve som prišiel 

 činnosti v minulosti, ktoré majú vplyv na prítomnosť He´s lost his glasses.- Stratil okuliare(Nemá ich, Nevidí) 

 činnosť, ktorá sa začala v minulosti a pokračuje do prítomnosti We´ve been here for an hour. – Sme tu hodinu. 

 

  pomocné sloveso have/has + past participle  

                      

                  neprekladáme ho                        3. tvar z tabuľky, pravidelné slovesá koncovka –ed  

               zápor: haven´t/hasn´t                               je vždy rovnaké 

 

 zápor  haven´t / hasn ´t + past participle  

 otázka+ odpoveď 

 

                 you                                               - Bol si v NY?                     Yes,       I            have. 

Have        we       been to NY?                 - Boli sme v NY?                          you 

                 they                                              - Boli  v NY?                      No,       we         haven´t. 

                                                                                                                                they 

 

                   he                                             - Bol v NY?                             Yes,        he          has. 

Has           she        been to NY?            - Bola  v NY?                         No,       she          hasn´t. 

                   it                                               - Bolo  v NY?                                        it            


